
شنبه   19  شهریور  1401   شماره 3515 4

نامگذاری یک زمین فوتبال به نام رسول خطیبی
در حاشیه مراســم افتتاحیه فرهنگسرای هشت بهشت شهر جدید 
ســهند، چند پروژه ورزشی از جمله زمین چمن با نام رسول خطیبی 
نیز در این شهر مورد افتتاح و بهره برداری قرار گرفت. شرکت عمران 
شهر جدید سهند در ابتکاری جالب، زمین چمن مصنوعی جدید این 
شهر را به نام چهره شناخته شده فوتبال استان رسول خطیبی  احداث 
کرد. این زمین که به نام رسول خطیبی، آماده بهره برداری قرار گرفته 
بود، با حضور تاج الدینی، متفکر آزاد، نمایندگان و مسئولین استانی و 

مدیرعامل باشگاه مس سونگون ورزقان برگزار شد. غلامرضا اقبالی، 
سرپرست شرکت عمران شهر جدید ســهند در رابطه با این مراسم 
گفت: در راستای افزایش سرانه ورزشی شهر جدید سهند و به مناسبت 
هفتــه دولت، چند طرح که یکی زمین چمن رســول خطیبی در فاز 
ســه بود؛ افتتاح شد. او افزود: رسول خطیبی اسطوره فوتبال استان و 
کشور هستند و این نام گذاری ها به این دلیل انجام گرفته تا جوانان 
ورزشکار، چهره های افتخار آفرین و سالم را به عنوان الگوهای خود 

انتخاب کنند. رســول خطیبی نیز که مورد استقبال ویژه مردم شهر 
سهند قرار گرفته بود با تشکر از این اقدام شرکت عمران شهر جدید 
سهند گفت: از مسئولان استانی به ویژه آقای اقبالی که چنین زمین 
خوبی را برای جوانان شــهر احداث کردند تشــکر کرده و به این نام 
گذاری افتخار می کنم و خوشحالم که بچه ها با این انرژی می آیند 
و  تمرین می کنند. قطعا از همین زمین در آینده استعدادهای نابی به 

ورزش کشور و استان معرفی خواهد شد.

ورزشی

اخبار کوتاه 

 امیر قلعه نویی که علائم سرماخوردگی دارد نتوانست در کنفرانس 
خبری پیش از بازی با پیکان شرکت کند و مجتبی سرآسیایی جای 
او به نشست خبری آمد. او در ابتدا گفت: می دانیم که با یک تیم با 
برنامه و با شــخصیت فوتبالی و سختکوش بازی داریم. یک مربی 
شجاع دارند که از رفقای خوب ما هستند و زحمت زیادی برای این 
تیم کشیدند. خودم قریب به ۶ســال در خدمت این باشگاه بودم و 
می دانم کار سختی داریم. آنها دارای سازماندهی دفاعی قوی هستند 
و در موقعیت هایی که ایجاد می کنند باهوش و زرنگ هســتند. ما 

باید در بازی ا
 در مدار تاکتیک و شــرح وظایف مان باحوصله و سختگیری بازی 
کنیم. باید از همه بازی هایی که تا الان انجام دادیم بهتر بازی کنیم.

او ادامه داد: تمرینات خیلی خوبی داشــتیم. تقریبا باشگاه گل گهر 
راه و مسیر خودش را پیدا کرده است. نمی خواهم به شرایط جدولی 
الان مان اشــاره کنم چون برنامه ریزی برای شرایط بهتر از این هم 
هست ولی برای این شرایط تکیه می کنم به اتفاقاتی که فصل پیش 
برای گل گهر افتاد. اتفاقات عجیب و غریب بود ولی خارج شدن از 
این بحران کار هرتیمی نبود. هیئت مدیره گل گهر و تجارب بزرگ 
آقای قلعه نویی در برون رفت از این شــرایط سخت تاثیرگذار بود و 
آنجا بود که گل گهر شخصیت خود را در فوتبال ایران ثابت کرد. به 
ظاهر هفت امتیاز از ما کم شد ولی ضربه ای که خوردیم بیش از ۱۵ 
امتیاز بود و در پایان فصل این گل گهر بود که با همه این مشکلات 

چهارم جدول شد.
سرآســیایی در خصوص بازی امروز با پیکان در دستگردی گفت: 
ما انتقاد و ایرادی که داریم این اســت که ما در لیگ بیست و دوم 
هنوز در مورد زمین مشکل داریم و فردا می خواهیم در زمینی بازی 
کنیم که سه تیم در آن بازی می کنند. در آن تمرین داده می شود و 

از لحاظ تماشاچی شرایط خوبی ندارد. من نمی دانم چطور می شود ما 
نمی توانیم از تماشاچی مان استفاده کنیم  نه گل گهر تماشاچی زیادی 
در تهران دارد و نه پیکان تماشاگر زیادی دارد که بگوییم کنترلش 
کار سختی است. بعد از کرونا، تماشاگران مطالبه زیادی برای ورود به 

ورزشگاه ها داشتند ولی هنوز این اتفاق نیفتاده است .
او ادامــه داد: زمین از لحاظ فوتبالی بــازی فردا را تحت تاثیر قرار 
خواهد داد. ما یک بار به تیم نساجی می گوییم به دلیل شرایط زمین 
نمی توانی در شهر خودت بازی کنی و یک وقت هم در تهران بزرگ 

این بحث برایمان اتفاق می افتد. این اتفاق به شــخصیت فوتبال ما 
لطمه می زند. این پارادوکس ها در فوتبال ما اتفاق می افتد. با این حال 
آمادگی کامل داریم و می دانیم بازی بسیار سختی را مقابل این تیم 
زرنگ داریم. ما باید برای رسیدن به اهداف بزرگ مان بازی را با سه 
امتیاز تمام کنیم. مهم این است که صبورانه مسیر تاکتیکی خود را 

ادامه دهیم تا به هدفمان برسیم.
مربی گل گهر در مورد رقبای اصلی شان گفت: شش، هفت تیمی 
که از لحاظ بازیکن کیفیت خوبی دارند مشخص هستند. امسال در 

نقل و انتقالات اتفاقات خاصی افتاد اما باشگاه ما هدفمند است و در 
نقــل و انتقالات هم این را ثابت کردیم. بازیکنان بزرگی از ما خارج 
شدند و بازیکنان با کیفیتی هم داریم اما باتوجه به خروج این بازیکنان 
قالب تیم مان حفظ شد. پرسپولیس، استقلال، سپاهان، فولاد و می 
رفســنجان هم از لحاظ مهره هم از لحاظ کیفی و هزینه ای شرایط 
نقل و انتقالاتی خوبی را سپری کرده اند. بازی ساده در لیگ امسال 
نداریم و یکی از سخت ترین لیگ های ادوار مختلف است. تیم هایی 
مثل ملوان و هوادار در جدول جایشــان عوض خواهد شد، تراکتور 
هفتــه پیش پایین بود و با یک برد بالا آمد و این جابجایی ها تا نیم 

فصل زیاد خواهد بود.
او راجع به اهداف امسال شــان بیان کرد: هدف گذاری باشــگاه و 
آقای قلعه نویی در همه ســال های مربی گری اش مشخص بوده و 
هیچ وقت قانع نیســت که به جز قهرمانی در مورد چیزی صحبت 
کند. شاید در این سن و سال چیزهایی که از ایشان و روح بزرگش 
یاد می گیریم این اســت که صبح با رویای قهرمانی از خواب بیدار 
می شود و شــب با همین رویا می خوابد؛ با این رویا زندگی می کند 
و به تیم و باشــگاهش انتقال می دهد و باشــگاه هم کاملا در این 
ساختار قرار گرفته و برای باشگاه هم توضیح دادند. ما به این تیم باور 
داریم؛ شاید الان ستاره های خاصی نداشته باشیم درصورتی که ما 
همیشه می گوییم تمام تیم ما ستاره هستند و حتی بازیکنان جوان 
هم ستاره هستند و فوتبالیســت های بزرگی هستند و خواهند شد. 
تیمی که تحت مدیریت امیر قلعه نویی است قطعا رویای قهرمانی 
دارد اما ما این فضا را به هیچ وجه در تیم خودمان ایجاد نمی کنیم و 
هدف مان حضور در جمع چهار تیم است ولی محوریت تلاش ما و 

تمرینات ما قهرمانی است.
سرآسیایی در خصوص شکست ناپذیری گل گهر گفت: در رابطه با 

۲۵ بازی بدون باخت باید بگویم همان دو بازی که ما باختیم به هیچ 
وجه حق مان باخت نبود. تیم ما دارای یک شخصیت بسیار خوب از 
نظر سازماندهی دفاعی و برگشت به بازی است که در این چند بازی 
خودش را نشان داد. علی رغم اتفاقاتی که گاهی در شرایط فوتبالی 
می افتد تیم ما شــرایط بازگشــت به بازی دارد. یک تیم باید دارای 
شخصیت بزرگی باشد تا بتواند شوک های ناگهانی در شرایط بازی 
برایش اتفاق بیفتد اما بتواند به مسیر بازی برگردد و به هدف بزرگی 

که دارد برسد. بازی فردا یکی از سخت ترین بازی ها است.
مربی گل گهر راجع به گلزنی بایناما گفت: شــرایط بایناما طبیعی 
اســت و این فشار هم طبیعی بوده است. این بازیکن جوان و از نظر 
شخصیتی بزرگ است. در تمام این سال ها آقای قلعه نویی ثابت کرده 
بازیکنان خارجی  که به لیگ وارد می کند بســیار با کیفیت هستند. 
سن این بازیکن سن کسب است و هنوز گیرایی زیادی دارد. بسیار 
می تواند به خودش اضافه کند و شــرایط بســیار بهتری را در ادامه 
داشــته باشد. قطعا به درد تیم ما هم خواهد خورد و در بازی قبل از 

شرایط فشار خارج شد.
مربــی گل گهر دررمورد اینکه قلعه نویی بــه ترکیب ایده آل اش 
رسیده یا خیر گفت: ما ۲۵ بازیکن یا بیش تر در شرایط بازی داریم 
و تمام این بازیکنان می توانند در هر بازی شرایط بازی کردن داشته 
باشند و همه می دانند در تیم امیر قلعه نویی شرایط ثابتی برای بازی 
کردن نیست و هر بازی تاکتیک و تفکرات خودش را دارد و هر بازی 
می تواند ۱۱ تغییر داشته باشد. این موضوع ارتباطی با پیدا کردن ارنج 
اصلی یا ساختار اصلی نیســت و هر بازی تفکرات خودش را دارد. 
خداراشکر ما بازیکنانی با قابلیت و کیفیت بسیار خوبی داریم؛ بازیکنان 
با تجربه و جوانان خوبی دارم که در هر بازی می توانند شرایط خوبی 

برای بازی کردن داشته باشند.

قطر،کارتتاجبرایدورزدنتحریمها
وصــول طلب های ارزی فدراســیون فوتبال ایــران از فیفا و 
ای اف ســی با توجه به وضع تحریم های آمریکا علیه کشور، از 
مقطع حضور ویلموتس تا به امروز میسر نبود. کمااینکه فدراسیون 
فوتبال هم دیگر نمی توانست طرف های حساب خودش را برای 
دریافت معوقات شان به فیفا معرفی کند و همین موضوع چالش 
اقتصادی مهمی پیش پای فدراسیون فوتبال به شمار می رفت. 
اما عصر دیروز، مهدی تاج که کرســی نایب رییسی AFC را 
هم در اختیار دارد، پرده از موضوع مهمی برداشــت که ادامه دار 
شدن آن می تواند موجب پایان مشکلات مالی فدراسیون فوتبال 
شود. تاج در بخشی از صحبت هایش در خصوص پرداخت مبالغ 
مورد نیاز برای برگزاری بازی های دوستانه تیم ملی در اتریش، 
از انتقــال این پول به کمک ای اف ســی خبر داد و گفت:«یک 
انتخاباتی صورت گرفته و ناظران فیفا و ای اف سی گزارش دادند، 
آقای اینفانتینو و شیخ سلمان تبریک گفتند که تبریکشان عادی 
نبود و می خواهند کمک کنند. من دنبال این هســتم که هشت 
میلیون دلار از پول خودمان را از ای اف ســی تحویل بگیریم و 
فیفا باید واریز کند. ای اف سی پول لازم برای برگزاری دو بازی 
دوستانه را به حساب قطر ریخت و قطر به حساب تیم اتریشی 
واریز کرد تا ما بدون مشکل بتوانیم بازی را برگزار کنیم.«با این 
حســاب اگر مهدی تاج بتواند در آینده هــم از این راه کار برای 
خروج از بحران انتقال منابع ارزی ایران در فیفا و کنفدراســیون 
فوتبال آسیا به حساب فدراسیون استفاده کند، احتمالا با دریافت 
این مبالغ علاوه بر پرداخت بدهی ویلموتس، فدراسیون را هم به 

آرامش مالی خواهد رساند.

مصافهوادارباتیمیکهازمساوی
بدشمیآید!

هوادار تهران، پیش از تعطیلی لیگ به خاطر فیفادی، طبق 
قرعه، ســه هفته ســخت را تجربه کرده است. آنها در تبریز 
مقابــل تراکتور قرار گرفتند که شــاگردان الهامی این تیم را 
در خانه متوقف کردند. هواداری ها، هفته گذشته با سه گل از 
پرســپولیس مدعی، شکست خوردند و حالا با بازیابی روحیه 
خود باید مصاف ســخت دیگری را تجربه کنند . هوادار، این 
هفته میهمان مس رفسنجان پُرمهره است و شاگردان ربیعی 
بیش از هر زمانی تشــنه پیروزی در خانه هستند. در جدول، 
هوادار و مس رفســنجان با پنج امتیاز در رده های یازدهم و 
دوازدهم قرار دارند با این تفاوت که مســی ها پنج مســاوی 
متوالی را تجربه کرده اند و هوادار دو شکســت، دو تساوی و 
یک پیروزی را به دســت آورده است. پیروزی در این مسابقه 
بــرای دو تیم اهمیت زیادی دارد چراکــه آن ها می توانند با 
روحیــه بهتری بــه تعطیلات لیگ بروند و عــلاوه بر آن با 
توجه به نزدیک بودن فاصله امتیازات در جدول، ســه امتیاز 
مســابقه می تواند هر کدام از دو تیم را در جدول با رشد قابل 
توجهی مواجه کند. هواداری ها آخرین تمرینات پیش از سفر 
به رفسنجان را پشت سر گذاشته اند و امیدوارند که این شهر 

را با دست پر ترک کنند .

شیخبافرموللوکادیادرترکیب
پرسپولیس؟

یحیی گل محمدی، علی رغم اینکه توانایی اســتفاده از شیخ 
دیاباته و قرار دادن او در لیست بازی با هوادار را داشت ترجیح 
داد از این مهاجم اهل مالی تا رسیدن به مرز آمادگی استفاده 
نکند. شیخ که این روزها کنار تمرینات گروهی، تمرین های 
اختصاصی و بدنسازی خود را نیز پیش می برد، امیدوار است 
در لیســت بیست نفره سرخ ها در سفر به مسجدسلیمان قرار 
بگیرد. یورگن لوکادیا، مهاجم هلندی پرســپولیس نیز پس از 
یک بازی خط خوردن از لیســت در هفته سوم مورد اعتماد 
یحیی قــرار گرفت و در بازی با آلومینیــوم به میدان رفت. 
حال اگر بنا باشــد یحیی شیخ را نیز پس از یک هفته تمرین 
با قــراردادن در ترکیب محک بزند ایــن مهاجم بلند قامت 

می تواند مقابل نفت مسجدسلیمان به میدان برود.
با توجه به مصدومیت عالیشــاه، یحیی مجبور است حداقل 
یک تغییر در ترکیب برنده تیمش داشــته باشد و باید دید آیا 

زوج لوکادیا-دیاباته شکل می گیرد یا خیر.

قلعهنوییبافکرقهرمانیمیخوابدوبیدارمیشود

تیم ملی والیبال ایران، در چارچوب مرحله یک هشتم نهایی مسابقات قهرمانی جهان مقابل 
یکــی از بزرگان دنیای توپ و تور یعنــی برزیل قرار گرفت و با یک عملکرد ناامیدکننده ٣-٠ 
شکست خورد تا از صعود به مرحله بعدی باز بماند. علیرضا نادی، در خصوص عملکرد تیم ملی 
ایران در رقابت های قهرمانی مردان جهان گفت: درست است که این تیم نتیجه چندان خوبی از 
این رقابت ها به دست نیاورد اما تصور می کنم اگر در مرحله مقدماتی بازیکنان تلاش می کردند تا 
به عنوان گروه اول صعود کنند، شانس بیشتری برای صعود به مرحله یک چهارم نهایی داشتیم 
چون یک دیدار دوستانه با اوکراین انجام داده بودیم و شناختی نسبی از این تیم داشتیم. به کادر 
فنی و بازیکنان خسته نباشید می گویم که بعد از سه ماه فشار مسابقات لیگ ملت ها و جام واگنر 
بلافاصله به مسابقات جهانی رفتند، در حالی که فرصت ریکاوری وجود نداشت و مقداری خسته 
بودند. در رقابت های قهرمانی جهان تمام تیم ها به دنبال قهرمانی هستند و شرایط با لیگ ملت ها 
کمی متفاوت اســت. مربی بین المللی والیبال ضمن انتقاد به شیوه برگزاری مسابقات قهرمانی 
جهان گفت: هر سال قوانین تغییر می کند، در حالی که باید برنامه ریزی مشخصی وجود داشته 
باشد و همان را در سال های بعد ادامه دهند. در روش فعلی برگزاری مقداری حق تیم ها ضایع 
می شــود مثلا تیم آرژانتین بازی های خیلی بدی را در مرحله مقدماتی انجام می دهد اما صعود 
کرده و در مرحله حذفی صربستان را شکست می دهد. این فرمت خیلی جالب نیست. او با اشاره 
به جوان گرایی تیم ملی عنوان کرد: هر تغییری برای رسیدن به نتیجه نیاز به صبر و حوصله دارد. 
نسل فعلی بسیار با استعداد و قدرتمند هستند و میانگین سنی خوبی دارند. این نسل می توانند 
آینده خیلی خوبی در چهار سال پیش رو داشته باشند، جدای از نتیجه جهانی باید این بازیکنان 

آینده دار حفظ شوند تا در سال های آینده موفقیت های بیشتری برای کشورمان کسب کنند.

مهدی تاج دیروز در بخشی از نشست خبری اش در حضور اصحاب رسانه در اظهار نظری اعلام 
کرد پرســپولیس در صورت قهرمانی هم در آسیا حضور نخواهد داشت که این حرف واکنش این 
باشگاه را درپی داشت.در اطلاعیه پرسپولیس آمده: رئیس فدراسیون فوتبال ایران در اولین اظهارنظر 
خود پس از تصدی مســئولیت، درباره نحوه تخصیص سهمیه ها اظهارنظر عجیب و حیرت آوری 
داشتند. نمی دانیم مجموعه اظهارات ایشان درباره سایر مسائل، چون صحبت درباره سهمیه لیگ 
قهرمانان آســیا بوده اســت یا نه ولی در این مورد اشتباهی رخ داده است که امیدواریم فدراسیون 
فوتبال برای برقراری آرامش هرچه سریعتر نسبت به تصحیح آن اقدام شود. آقای تاج در کنفرانس 
خبری خود آن گونه که منتشــر شد، مطرح کردند که پرســپولیس اگر هم قهرمان شود در لیگ 
قهرمانان آســیا حضور ندارد. این اظهارنظر را اشــتباه در گفتار تلقی کرده ایم و نه افشای اقدامات 
احتمالی علیه پرسپولیس و هواداران آن. اشتباه بودن مطلب عنوان شده را نیز از این جهت مطرح 
می کنیم که چندی پیش در جریان جلســات با آقای کامرانی فر، دبیر کل فدراســیون فوتبال و 
همچنین رئیس کمیته حرفه ای سازی اعلام شد با توجه به این که به دلیل تغییر تقویم از سوی 
کنفدراسیون، امسال لیگ قهرمانان آسیا برگزار نمی شود، قهرمانان لیگ برتر و جام حذفی سال قبل 
همراه با قهرمانان فصل جاری در دوره آتی لیگ قهرمانان آسیا حضور پیدا می کنند و اظهارات فعلی 
رئیس جدید فدراسیون با این مساله در تناقض است. از سوی دیگر حتی اگر فرض را بر این بگذاریم 
که سهمیه های ایران صرفا از دوره قبلی رقابت ها گلچین شوند و قهرمانان فصل جاری برای دوره 
بعدتر لیگ قهرمانان معرفی شوند، پرسپولیس در فصل گذشته این سهمیه را دریافت کرده و با هر 
فرمول و روشــی حساب کنیم، پرسپولیس سال آینده شانس حضور در آسیا را خواهد داشت. حال 

جای سوال دارد که چرا رئیس فدراسیون فوتبال چنین اظهارنظری داشته است.

دو هفته پیش حسن کامرانی فر، دبیرکل وقت فدراسیون فوتبال برای جلسه با مدیران 
باشگاه پرســپولیس به همراه برخی از همکاران خود راهی ساختمان این باشگاه شد و 
جلسه طولانی را با درویش و کارمندان باشگاه پرسپولیس برگزار و این را به منزله شروع 
فرآیند دریافت مجوز حرفه ای مطرح کرد.اما مهدی تاج در نشست خبری مفصل خود در 
پاســخ به سوال خبرنگاری که پیرامون سهمیه ایران در فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا 
)که شــهریور سال آینده برگزار خواهد شد( ســوال پرسید، از عبارت »تیم حذف شده« 
برای پرســپولیس استفاده کرد تا نگرانی در بین هواداران این تیم ایجاد شود.البته وقتی 
به اصل حرف تاج گوش می کنید، برداشــت دقیقی از اظهارات او نخواهید داشت اما به 
نظر یک نکته مشترک در حرفهای او و دبیرکل سابق فدراسیون )در باشگاه پرسپولیس( 
وجود داشــت: استقلال و نســاجی به عنوان دو قهرمان ایران، سهمیه حضور در لیگ 
قهرمانان را خواهند داشــت. به این ترتیب مشخص می شود که قهرمان لیگ بیست و 
دوم و قهرمان جام حذفی ۱۴٠۱-٠۲ نیز در لیگ قهرمانان آســیا دارای سهمیه خواهند 
بود اما چرا مهدی تاج اعلام کرد که پرســپولیس حتــی در صورت قهرمانی هم اجازه 
شرکت در رقابتهای آسیایی را ندارد؟باشگاه پرسپولیس معتقد است که برنامه خود برای 
دریافت مجوز حرفه ای را آغاز کرده و تا بهمن ماه سال جاری فرصت دارد تا با تکمیل 
مدارک، لایســنس حرفه ای خود برای حضور در لیــگ قهرمانان ۲٠۲٣-۲۴ را دریافت 
کند. قرمزها از سوی دیگر معتقدند کاستی مدارک آنها با باشگاه استقلال یکی است و با 
پرداخت بدهی، تفکیک مالکیت و حل مشکلات زیرساختی مربوط به ورزشگاه میزبان، 

مشکلی برای دریافت مجوز حرفه ای نخواهند داشت.

 واکنش کاپیتان سابق تیم ملی 
به ناکامی در قهرمانی جهان

 بیانیه پرسپولیس در واکنش 
به حرف های تاج

پرسپولیس از لیگ قهرمانان آسیا 
حذف شد؟

قــرار بود رقابت هــای والیبال قهرمانی جهان به میزبانی کشــور 
روســیه برگزار شود اما حمله نظامی مسکو علیه اوکراین باعث شد 
تمام معــادلات در این زمینه به هم بریــزد؛ در حقیقت مانند همه 
ورزش های دیگر فدراســیون جهانی والیبال نیز تصمیم گرفت که 
نه تنها میزبانی را از روسیه بگیرد بلکه این کشور را از مسابقات نیز 
کنار بگذارد. درنهایت، چندی قبل مقامات اوکراینی با به اشــتراک 
گذاشتن نامه ای از فدراسیون جهانی والیبال اعلام کردند که روسیه 
از مسابقات قهرمانی والیبال مردان جهان ۲٠۲۲ کنار گذاشته شده 
و اوکراین جایگزین این کشور می شود. البته هیچ اقدامات سیاسی 
پشت پرده ای در این جایگزینی وجود نداشت بلکه تنها این تصمیم 
بر اساس رنکینگ فدراسیون جهانی گرفته شد. طبق نامه فدراسیون 
جهانی، اوکراین )تیم ۲٣ رنکینگ جهانی(، بدون قرعه کشی در گروه 
A به همراه صربستان، تونس و پورتوریکو رقابت کرد. هر تیمی که 
از این تورنمنت حذف می شــد، تیم بیست و سوم رده بندی جهانی 
جای آن تیم را می گرفت و طبق همین برنامه اوکراین به جای روسیه 
در این مســابقات شرکت کرد. در نهایت، از چندی قبل رقابت های 
والیبال قهرمانی جهان آغاز شد و تیم ملی والیبال اوکراین نیز مطابق 
اعلام قبلی در مســابقات شرکت کرد. با توجه به گروه نسبتاً آسان 
اوکراینی ها قابل پیش بینی بود که آن ها کار دشــواری برای صعود 
پیش رو نداشــته باشــند و با دو پیروزی برابر پورتوریکو و تونس و 
یک شکست مقابل صربستان قدرتمند این مهم را تحقق بخشیدند. 
بــا توجه به دومی در گروه، اوکراین بایــد برابر تیم اول گروه ایران 
یعنی هلند قرار می گرفت. انتظار می رفت که یاران نیمیر عبدالعزیز 
با توجه به عملکرد درخشــان در دور گروهی، شانس بسیار بالایی 
برای پیروزی بر اوکراین داشــته باشــند اما یک شگفتی بزرگ رخ 

داد؛ جایی که اوکراینی ها به راحتی آب خوردن و در ســه ست پیاپی 
بر حریف غلبه کرده و به جمع هشت تیم نهایی مسابقات قهرمانی 
جهان صعود کردند. اوکراین، در یک چهارم نهایی مقابل اســلوونی 
میزبان قرار گرفت. همان طور که انتظار می رفت اسلوونی موفق شد 
در این بازی به پیروزی برســد اما اوکراینی ها هرگز مقابل میزبان 
قدرتمند، حریف دست و پا بسته ای نبودند. اوکراین حتی در ست اول 
۲۵-۱8 حریف را شکســت داد اما اسلوونی با اتکا به قدرت میزبانی 
و تجربه بالای بازیکنانش به پیروزی رســید و صعود کرد. شگفتی 
اوکراینی ها زمانی تکمیل می شود که نگاهی به رده بندی مسابقات 
تا قبل از دیدارهای نیمه نهایی بیندازیم. جایی که آنها بعد از فرانسه 
و آمریکا، تیم های اول و دوم لیگ ملت ها در رتبه هفتم مســابقات 
قهرمانی جهان قرار گرفتند. مهم تر این که اوکراین توانست با رتبه ای 
بالاتر از تیم سوم المپیک یعنی آرژانتین و چند تیم صاحب نام دیگر 

مثل هلند، ژاپن و ایران به کار خود در قهرمانی جهان پایان دهد.

اعلام رســمی مهدی تاج درباره شروع مذاکرات برای حضور جواد 
نکونام در کادرفنی تیم ملی فوتبال یک ابهام بزرگ را ایجاد کرده؛ 
اینکه کدام مربی هدایت فولاد را در سال سخت و پرفشار پیش رو 
برعهده خواهد گرفت.فولاد که تنها نماینده ایران در مرحله حذفی 
لیگ قهرمانان آســیا محسوب می شــود؛ در فصل جاری با جذب 
ســتاره های پرتعداد روی قدرت رهبری نکونام حساب ویژه ای باز 
کرده اســت. کاپیتان سابق تیم ملی که به خاطر فولاد و برنامه های 
آینده این تیم پیشنهاد استقلال را رد کرد و در اهواز محبوب تر شد، 
حالا در یک دوراهی ســخت قرار گرفته که احتمالا منجر به اتخاذ 
تصمیم بر جدایی توســط او خواهد شد. بعد از قطعی شدن حضور 
کارلوس کی روش در تیم ملی، شــایعه دستیاری نکونام مطرح شد 
و حالا این مسئله به قطعیت نزدیک شده است. تا جایی که مهدی 
تاج در نشســت خبری خود به طور رسمی موضوع پیوستن نکونام 
بــه کادرفنی تیم ملی را تایید و البته اعــلام کرد برای این منظور 
باید برخی موانع از ســر راه برداشته شوند.پرواضح است که منظور 
رئیس فدراسیون فوتبال از موانع موضع گیری مدیران باشگاه فولاد 
خوزستان است. بدون شــک برای مدیران فولاد که روی موفقیت 
تیــم خود با نکونــام برنامه ریزی کرده اند؛ موافقــت با جدایی این 
مربی سخت خواهد بود. اما مسئله فوتبال ملی و اینکه کی روش به 
نکونام اعتماد دارد به احتمال فراوان منجر به شکسته شدن مقاومت 
گرشاســبی و هیئت مدیره باشگاه خوزستانی خواهد شد. گرشاسبی 
در مقطعی که کمیته فنی فدراســیون فوتبال با سرپرستی ماجدی 
قصد برکناری اســکوچیچ را کرده بــود، در مصاحبه ای اعلام کرد 
به خاطر تیم ملی مخالفتی با جدایی نکونام نخواهد داشت و حالا نیز 
مدیران فدراسیون امیدوارند او بار دیگر با این درخواست موافقت کند. 

موضوع مهم اما بحث انتخاب جایگزین نکونام توسط مدیران فولاد 
است؛ طی روزهای گذشته موازی با بحث رفتن نکونام به تیم ملی، 
شایعاتی درباره سپردن ســکان هدایت فولاد به دراگان اسکوچیچ، 
سرمربی برکنار شــده تیم ملی در فضای مجازی پیش آمد. اگرچه 
ظاهرا مذاکرات شــفاهی ای نیز میان فولادی ها و اسکوچیچ شکل 
گرفته و نکته مهم اینکه ایــن مربی کروات فعلا در گفت و گوهای 
اولیه پیشنهاد جایگزینی نکونام را رد کرده است.از سوی دیگر مدیران 
فولاد تاکنون هیچ پیش فرضی را برای انتخاب سرمربی جایگزین 
بررسی نکردند . قطعا با توجه به شرایط خوب فولاد و اینکه تیم با نظر 
مستقیم نکونام بسته شده، آنها دوست ندارند سرمربی خود را از دست 
بدهند اما اگر بخواهند به این جدایی رضایت بدهند آنوقت باید چه 
سریع تر نسبت به انتخاب جایگزین اقدام کنند. چراکه بازی های لیگ 
در جریان است و طولانی شدن روند تغییرات در این مقطع می تواند 

به ضرر تیم فولاد شود.

جانشین نکونام در فولاد کیست؟چه کرد این تیمی که اصلا قرار نبود باشد!


